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Dolní Dunajovice na návštěvě v Arbergu 

 Není vždy obvyklé, abyste se po příjezdu na nové, neznámé 
místo cítili jako doma, v přátelském prostředí, mezi svými. Aby 
se vám dostalo milého vřelého přijetí. Na skupinu dolnodunajo-
vických zastupitelů čekalo přesně tohle po příjezdu do němec-
ké obce Arberg, se kterou jsme v loňském roce navázali part-
nerství. Arberg leží v regionu Střední Franky ve spolkové zemi 
Bavorsko. Tento region uzavřel partnerství s Jihomoravským 
krajem, a právě v této krajské spolupráci leží počátky kontaktů 
mezi Dolními Dunajovicemi a Arbergem. Jeho zástupci přijeli loni 
v červnu na naši obecní slavnost a nyní jsme i my dostali příleži-
tost lépe se s Arbergem seznámit a utužit začínající partnerství. 

 V pátek 23. 2. jsme tedy zhruba s polovinou dolnodunajovic-
kého zastupitelstva v čele se starostou a místostarostou vyrazili 
na téměř osmihodinovou cestu do Bavorska, abychom mohli 
poprvé poznat budoucí partnerskou obec a navštívit přátele, 
s nimiž se někteří z nás vloni v červnu seznámili. Po příjezdu nás 
čekalo vřelé přivítání starostou Arbergu Jürgenem Nägeleinem, 
po němž už následovala neformální večeře ve společnosti jak 
pana starosty a jeho ženy, tak i některých zastupitelů tohoto 
městyse. Podávala se převážně tradiční franská kuchyně, z níž 
asi největší zájem vzbudila místní specialita–vepřová lopatka 
zvaná Schäufele.
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kdy Arbergští přijedou na 2. ročník naší obecní slavnosti. Přijďte 
se s nimi poznat, protože zvlášť v dnešní době je důležité, mít 
partnery, s nimiž si dobře rozumíme, u kterých se můžeme in-
spirovat a kteří naopak mohou hledat inspiraci u nás. A to na 
úrovni obcí, spolků a samozřejmě i občanů. 

Josef Šuba

Partnerská obec Kunčice pod Ondřejníkem 

 Navazování spolupráce, vyváření společenství mezi lidmi, 
obcemi, národy je velmi důležitým momentem. Získáváme tak 
možnost poučení, poznání, inspirace. 
 V loňském roce jsme na slavnosti naší obce pozvali zástup-
ce obce Kunčice pod Ondřejníkem. Setkání bylo velmi příjem-
né. Pochlubili jsme se naší kulturou, folklorem, tradicemi, příro-
dou, krajinou a vínem. I ze strany naší obce proběhla návštěva 
Kunčic pod Ondřejníkem. Zjistili jsme, že máme mnoho společ-
ného a řešíme podobná témata.

 Hlavní program naší návštěvy nás čekal v sobotu. Nejprve 
jsme byli slavnostně přijati na radnici v Arbergu, kde nás kromě 
starosty Nägeleina čekali také zástupci regionu Střední Franky, 
Jihomoravského kraje a okresu Ansbach. Po krátkých proslo-
vech a představení obce Arberg jsme si prohlédli radnici, od-
kud jsme se vydali na zdejší věž, kde jsme si vyslechli jeden 
ze silných příběhů lidskosti v období druhé světové války, který 
je s Arbergem spojen. Dalším bodem programu byla prohlíd-
ka zdejší školy. Chodí sem děti od 1. do 5. třídy a její moderní 
a skvěle vybavenou budovu jsme obdivovali. Možná ještě více 
na nás zapůsobila sportovní hala, kterou škola využívá jako tě-
locvičnu, ale využívají ji i místní spolky a slouží také jako sál pro 
společenské akce. Po obědě nás čekala prohlídka další místní 
chlouby, objektu dílen, zázemí pro komunální techniku a sběr-
ného dvora, který ještě voněl novotou, Arberg ho otevřel teprve 
vloni v září. Odtud jsme přejeli do hasičské zbrojnice. Dobrovol-
ní hasiči mají v Arbergu více než stopadesátiletou tradici a patří 
k nejpočetnějším obecním spolkům, sdružující občany všech 
věkových kategorií. Poté jsme se odebrali na prohlídku zdej-
ší mimořádné památky, gotického kostela Nejsvětější Panny 
Marie z 15. století, který nedávno prošel rekonstrukcí. Poslední 
zastávkou naší poznávací cesty Arbergem byl ptačí ostrov na 
jezeře Altmühlsee, který díky pozorovatelně, naučené stezce 
a vybudovanému zázemí láká celoročně k procházkám i vyjížď-
kám na kole. Vzájemné vztahy jsme pak ještě utužili na společ-
né večeři, které se opět účastnili i někteří arbergští zastupitelé. 
Mnozí z nich nás ostatně po celý den doprovázeli.
 Ústředním bodem nedělního programu byl výlet na jednu 
z dominant zdejšího kraje, 689 m vysokou horu Hesselberg, 
která byla v minulosti křižovatkou kultur a dnes je oblíbeným 
výletním cílem obyvatel zdejšího kraje. Pak už následoval oběd 
a osmihodinová jízda domů.
 Tolik tedy naše cesta. Chceme-li však nadále prohlubovat 
partnerství s obcí Arberg, neměly by se kontakty omezit pouze 
na návštěvy zastupitelů. Rádi bychom propojili s Arbergskými 
i  vás, občany Dolní Dunajovic. Máme toho společného určitě 
více, než jen lásku k dobrému jídlu a pití. Partnerství můžeme 
pěstovat na úrovní našich škol, pod hlavičkou SV Arberg fungu-
je fotbalový klub, hrající okresní soutěže i tenisový klub. O ha-
sičském spolku už byla řeč a jistě bychom našli další vrstvy 
možné spolupráce. Příležitost k jejímu rozvoji bude už v červnu, 
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 Pokračuje rekonstrukce čistírny odpadních vod, její součástí 
je také rekonstrukce odlehčovacích šachet, která by měla pro-
běhnout v letním období.
 Na ulici Příční bude prodloužen vodovod od křižovatky s ulicí 
Polní po křižovatku s ulicí Zemědělská.
 V únoru byla zahájena výstavba inženýrských sítí v lokalitě 
„Za hřištěm“. Stavba by měla být podle smlouvy dokončena 
v říjnu, předpokládáme, že to nebude trvat tak dlouho. 
 V letošním roce bude provedena rekonstrukce chodníku na 
ulici Zahradní a opravy výtluků na místních komunikacích.
 V průběhu prázdnin se uskuteční rekonstrukce školní jídelny, 
výměnou již zastaralých spotřebičů se ulehčí práce kuchařkám 
a současně by mělo dojít k úspoře nákladů na energie. 

Josef Hasník, starosta obce

Tříkrálová sbírka 2024 

 V naší obci vyšli do ulic koledníci Tříkrálové sbírky ve 
dnech 4.—7. 1.
 Některé skupinky tvořily dětští koledníčci, kteří na sobě měli 
kostýmy tří králů a byli doprovázeni dospělou osobou: Ing. Bára 
Bartošíková s Barunkou, Anežkou a Kateřinkou, Markéta Benová 
s dětmi Eliškou a Eduardem, Mgr. Eva Bravencová s Terezkou, 
Julinkou, Adámkem a Markétkou Tiefenbachovou, Mgr. Nikola 
Miklová s Leničkou a Ladikem, Vladislava Šomanová s Terezkou, 
Žanetkou a Františkem, Eliška Tichá s dcerou Julinkou a dále pak 
Anna Bařinová, Jitka Hanušková, Mgr. Daniela Hasníková, Alena 
Helísková, Helena Hronová, Alena Kališová, Emilie Kopřivová, 
Růžena Kotasová, Dana Ondrašíková, Marcela Pekárková, 
Marie Pitrová, Jiřina Skaláková, Ivana Snášelová, Libuše Velecká 
a Hedvika Zonygová.
 Jako vždy vinšovali do nového roku a zájemcům posvě-
cenou křídou napsali na dveře symbol této sbírky K+M+B 
2024. Lidé se mylně domnívají, že jde o první písmena jmen 
králů (Kašpar, Melichar a Baltazar), ale jde o zkratku latin-
ského rčení Christus mansionem benedicat, tedy Kristus 
žehnej (tomuto) domu. Za těmito písmeny je ještě zapsaný 

 Dohodli jsme se, že naše přátelství potvrdíme podepsáním 
memoranda o spolupráci.
 1. 3. 2024 jsme byli pozváni do Kunčic pod Ondřejníkem na 
setkání a při této příležitosti potvrdili podepsáním naši vazbu.
 Budeme rádi, když se bude spolupráce týkat především 
občanů našich obcí. Dětí ze základní školy, seniorů, folklórních, 
sportovních, zájmových spolků.
 První pomyslnou třešinkou na dortu bude návštěva dětí ze 
základní školy Kunčice pod Ondřejníkem, dětského folklorního 
souboru Ondřejníček a seniorů na letošních slavnostech obce 
Dolní Dunajovice 21.—23. 6. 2024. 

Miroslav Kovács, místostarosta

Informace OÚ 

 Od února je znovu v provozu sběrný dvůr. Otevřeno je každou 
středu od 15 do 17 hodin dále pak první a třetí sobotu v měsíci 
vždy od 8 do 11 hodin. Upozorňujeme, že na sběrný dvůr není 
možné ukládat odpad z podnikatelské činnosti. Podrobné infor-
mace na webu obce.



Naše obec  |  Dolní Dunajovice  |  ročník XXIX  |  číslo 1  |  březen 2024

6

 Velké poděkování patří nejen koledníkům, kteří věnovali svůj 
čas této ušlechtilé akci, ale taky občanům, kteří dle svých mož-
ností přispěli finanční částkou. Děkujeme.

Alena Helísková

patřičný rok. Ani „plusy“ mezi písmeny nejsou tím, co se na 
první pohled zdá. Jde o kříže na znamení Svaté trojice-Otce, 
Syna a Ducha svatého.
 Do zapečetěných kasiček s logem Charity ČR letos místní 
občané vložili celkem 70.279 Kč. Tímto nemalým finančním 
darem jsme přispěli na další činnost Charity Břeclav, která 
z bezpečuje služby i pro občany v naší obci.
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Komise pro životní prostředí 

Invazní rostliny
 V následujícím článku se budeme věnovat problému ne-
chtěného, samovolného šíření invazivních druhů rostlin, jako 
jsou například pajasany. Jedná se o „plevel“, který vytláčí pů-
vodní rostlinné druhy z našeho prostředí.
 V tomto roce bychom rádi na pozemcích naší obce zahájili 
jejich likvidaci. Máme oslovenou firmu pana Varmuži, který nám 
tuto službu zajistí. Bylo by skvělé, kdybychom v této věci spolu-
pracovali a likvidaci invazivních rostlin řešili všichni, kteří je na 
svých pozemcích máme.
 Budeme oslovovat zemědělce, kteří pracují na větších výmě-
rách s žádostí o součinnost s obcí Dolní Dunajovice. Chceme 
zabránit situaci, aby mezi vyčištěnými pozemky byl pozemek 
bez této péče. Tím by docházelo k opětovnému náletu semen 
těchto invazivních rostlin na pročištěné pozemky.
 Pro občany, kteří mají menší polnosti, a na jejich zahradách 
se jim například Pajasany objevily, nabízíme možnost objednání 
této služby prostřednictvím obce. Bude stačit nechat v kanceláři 
obecního úřadu svůj kontakt. Následně by vás oslovil člen Komi-
se pro životní prostředí obce Dolní Dunajovice Mgr. Adam Valík, 
kterého můžete rovněž kontaktovat přímou cestou na mailové 
adrese ValikAdam@seznam.cz. 

Miroslav Kovács, místostarosta obce 

Invazní rostliny v našem okolí-hrozba i výzva
 Okolí Pálavy je díky kombinaci geografické polohy na hranici 
karpatské a panonské oblasti, příznivému klimatu, pradávnému 
ovlivnění přírody člověkem a rozmanitosti stanovišť územím 
s velkou druhovu bohatostí. Současně je ale také oblastí velmi 
zasaženou invazními druhy, čemuž vedle výše zmíněných fak-
torů přispívá ještě intenzivní zemědělské využití místní krajiny 
a tranzitní charakter jižní Moravy, která se vyznačuje hustou sil-
niční a železniční sítí.
 Invazní druh je takový druh, který byl nejčastěji lidskou čin-
ností zavlečen do nového prostředí, kde se ale začal šířit nezá-
visle na člověku a posléze rychle expandovat a adaptovat se na 
nové podmínky. Pro invazní druhy je charakteristická schopnost 
rychle se množit a šířit do nových oblastí, dále schopnost kon-
kurovat místním druhům v boji o důležité zdroje jako jsou světlo, 
živiny a voda. Tyto vlastnosti v kombinaci s faktem, že v novém 

prostředí často chybějí jejich přirození predátoři či paraziti, z in-
vazních druhů činí velmi nebezpečné protivníky pro místní spo-
lečenstva druhů i celé ekosystémy. Ale nejen to. Invazní druhy 
mohou mít také významný ekonomický dopad, jelikož ohrožují 
zemědělství, lesnictví, rybolov a další lidské činnosti. Proto byl 
na úrovni Evropské unie vydán soubor předpisů upravujících 
podmínky nakládání s invazními druhy. Od roku 2022 jsou tyto 
předpisy začleněny i do zákonů České republiky (viz odkaz níže).

 Na území České republiky evidujeme v současné době 75 
invazních druhů rostlin (odkaz na seznam viz níže).  Mezi nimi 
je 20 druhů, které jsou považovány za nejvýznamnější z hledis-
ka ochrany přírody. Většina těchto klíčových invazních rostlin 
se vyskytuje i na území jižní Moravy. Patří mezi ně například 
trnovník akát, slunečnice topinambur, zlatobýl obrovský nebo 
netýkavka žláznatá. V tomto příspěvku si blíže popíšeme dvě 
rostliny, jednu dřevinu a jednu bylinu, které představují v našich 
podmínkách největší problém, a krátce se zmíníme ještě o třetí 
rostlině, jejíž invaze na jižní Moravě právě nabírá na intenzitě.

Pajasan žláznatý (Ailanthus altissima)
 Dvoudomý strom dorůstající výšky až 25 m. Pochází z vý-
chodní Asie a do Evropy byl přivezen jako okrasná rostlina. 
Jeho schopnost rychlého šíření a adaptace v nových prostře-
dích jej však rychle proměnila v invazního dobyvatele. Jako 
nebezpečný invazní druh není hodnocen jenom v Evropě, ale 
i  v Severní Americe. Jeho současný areál zahrnuje všechny 

https://www.zakonyprolidi.cz/cs/2021-364#

https://invaznidruhy.nature.cz/documents/735810/1026252/
Pysek_nepuvodni+rostliny+3rd+update.pdf/23e46bae-b3e-

2-dfc8-659f-41a5544aa928?t=1672863946175 
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mladší jedinci pak metodou částečného loupání kůry a potírá-
ní oloupaných míst herbicidem. Podrobněji jsou tyto postupy 
popsány v metodikách Roberta Stejskala z Národního parku 
Podyjí (viz odkazy níže). Nevýhodou chemické likvidace je nut-
nost zahubit každého jedince zvlášť. Na místech, kde není mož-
né používat chemické prostředky, nebo tam, kde se potýkáme 
s rozsáhlými porosty pajasanu, je ideální aplikovat biologický 
prostředek Ailantex. Základem tohoto přípravku je houba úzce 
specializovaná na pajasan žláznatý a způsobující jeho chřadnutí. 
Neředěný přípravek se aplikuje do záseků ve dřevě připravených 
pomocí dláta, do kterých přípravek nakapeme pipetou (podrob-
něji viz odkaz níže). Výhodou je, že mycelium se z původního 
jedince postupem času rozšíří skrze kořeny na celý polykormon. 
Nevýhodou je poměrně vysoká cena a pomalý účinek. 

Klejicha hedvábná (Asclepias syriaca)
 Vytrvalá bylina pocházející ze Severní Ameriky. Do Evropy 
byla záměrně zavlečena pro okrasné účely. Využívána byla také 
ve včelařství a v textilním průmyslu. Při poranění rostlina bíle 
mléčí. Snadno se šíří pomocí velkého množství lehkých, ochmý-
řených semen, ale také vegetativně prostřednictvím oddenků, 
vytvářejících mohutný podzemní systém. Z úlomků oddenků je 
schopna velmi dobře regenerovat. V rámci České republiky je 
invazí klejichy zasažena zejména jižní Morava, omezeněji střed-
ní a východní Čechy. V současné době se však dynamicky šíří. 
Nejčastěji se s ní setkáme na člověkem ovlivněných stanoviš-
tích, jako jsou okraje silnic a železničních tratí, osidluje ale také 
louky, ornou půdu, vinice a sady. Preferuje slunné a otevřené 
lokality s propustnou půdou. Klejicha je schopna vytvářet husté 
populace a má výrazný negativní dopad na biodiverzitu původ-
ních společenstev a ekosystémové procesy. Problematická je 

kontinenty kromě Antarktidy. Na delší vzdálenosti se efektivně 
šíří křídlatými semeny, která se velmi snadno rozšiřují větrem 
a vodou. Intenzivní vegetativní šíření je důležité na kratší vzdá-
lenosti, nicméně je velmi významné pro tvorbu hustých porostů 
a vysokou regenerační schopnost po poškození. Nejlépe se mu 
daří v teplých oblastech jižní Moravy a středních Čech. Typický 
je v intravilánech měst a na narušených místech ve volné kraji-
ně, čím dál více se však šíří i na přírodní stanoviště.

 Pajasan má negativní dopady jak na přírodu, tak na lidské 
aktivity. V přírodě škodí tím, že zastiňuje a vytlačuje původní 
vegetaci. Jeho negativní vliv se projevuje zejména v ochranář-
sky cenných územích. Škody způsobené rozrůstáním kořenů 
pajasanu mají významné ekonomické důsledky v různých 
odvětvích lidské činnosti, včetně zemědělství, stavebnictví, do-
pravy a údržby veřejné zeleně. Druh má také nezanedbatelné 
zdravotní dopady; listy a květy pajasanu způsobují dermatitidu 
a produkovaný pyl je alergenní.
 Likvidace pajasanu je obtížná. V žádném případě se ne-
snažte likvidovat jej pouze sečením, nebo výřezem. Prakticky 
není možné se jej zbavit bez použití chemického či biologického 
prostředku. Chemicky se pajasan likviduje za použití koncen-
trovaného herbicidu na bázi glyfosátu (např. Roundap). Nejprve 
je nutné zahubit rostlinu a až následně odstranit její nadzemní 
část, abychom dosáhli úplného odumření kořenového systému 
a zabránili dalšímu zmlazování jedince. Vzrostlé stromy se hubí 
metodou navrtávání a následné injektáže herbicidu do kmene, 

https://www.ochra-
narskapr i rucka.cz/
invazni-rostliny/injek-
taz-invaznich-drevin
-navrtavanim-kmene/ 

https://www.ochra-
narskapr i rucka.cz/
invazni-rostliny/od-
straneni-naletovych
-drevin-metodou-cas-
tecneho-loupani-kury/ 

https://www.ochra-
narskapr i rucka.cz/
invazni-rostliny/ailan-
tex-biologicky-pripra-
vek-k-regulaci-paja-

sanu-zlaznateho/
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nebo v jeho počátku (červen—červenec), druhá aplikace her-
bicidu je pak vhodná na přelomu srpna a září. Zásahy je nutné 
několik let opakovat. Podrobnosti viz odkaz níže. Na plochách, 
kde není možné použít herbicid, např. kvůli režimu ekologické-
ho zemědělství, je nutné alespoň každoročně bránit vyseme-
nění pomocí mechanických metod-sečení, orba, vytrhávání, 
vykopávání, odstraňování květenství. Je však potřeba mít na 
paměti, že bez užití herbicidu v naprosté většině případů ne-
dojde k úplné likvidaci, naopak klejicha reaguje bujným vege-
tativním růstem a odnožováním z podzemních oddenků, proto 
je nutné s takovýmto managementem neustávat. Výskyt kle-
jichy na území naší obce nám v současné době není znám, 
v dostupných databázích jsou zaneseny ojedinělé výskyty 
z minulosti. Potíže však začíná působit ve vinohradech a na 
polích na úpatí Svatého kopečku v Mikulově a ještě mnohem 
horší situace panuje na Břeclavsku.

Ambrozie peřenolistá (Ambrosia artemisiifolia)
 Statná jednoletá bylina pocházející ze Severní Ameriky. Ve 
své domovině i v Evropě, kam byla zavlečena, je závažným ple-
velem, který připravuje pěstované plodiny o vodu, živiny i světlo. 
Produkuje velké množství silně alergenního pylu. Masivně se 
šíří podél železnic a silnic. Vzhledem k tomu, že se jedná o tep-
lomilný druh, lze očekávat, že jeho šíření v našich podmínkách 
bude posíleno oteplováním klimatu (viz odkaz níže). Ambrozie 
se jako jednoletky lze na konvenčně obhospodařované orné 
půdě zbavit aplikací herbicidu, jedná se však o krátkodobé 
opatření. Pro odstranění výskytů mimo ornou půdu je optimální 
přijmout opatření, která brání pravidelnému narušování půdy. 
Toho lze dosáhnout například zatravněním směsí stanovištně 
původních bylin a pravidelným sečením. Na katastru naší obce 
dosud zaznamenána nebyla, pokud je nám známo, ale z blízké-
ho okolí už údaje existují. 

také přímo pro člověka, jelikož je úporným plevelem na země-
dělsky využívaných plochách, současně je celá rostlina toxická 
a způsobuje alergické reakce.

 Podobně jako u pajasanu, je i likvidace klejichy náročná 
a neobejde se bez použití chemických prostředků. Herbicid na 
bázi glyfosátu se aplikuje postřikem, případně nátěrem listů. 
První postřik je potřeba provést těsně před začátkem kvetení 

https://palava.nature.cz/documents/64902/3343045/
zr_klejicha.pdf/88b25b3a-a70f-3cc3-ed37-5beb65f0b-

c37?t=1678280814863 
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nedovolují jejich rychlé šíření (jejich okraje však ano). Přesto-
že i v našem katastru již k invazi některých cizích druhů rostlin 
došlo (počínající rozrůstání pajasanu žláznatého například na 
cihelně, ale i jinde, dále javor jasanolistý v úsecích větrolamů 
a  na opuštěných pozemcích), je na místě uvést, že naše vý-
chozí situace není zdaleka tak zlá jako v jiných místech. Pokud 
nebudeme nyní otálet, s vysokou pravděpodobností zvládneme 
i při vynaložení relativně nízkých výdajů a v docela krátké době 
jejich výskyt zcela potlačit. I v případě úspěchu bude třeba na-
dále věnovat tématu přiměřenou pozornost a v odůvodněných 
případech opět velmi rychle reagovat. 

Za Komisi pro životní prostředí obce Dolní Dunajovice
Mgr. Helena Chytrá

Když zavřete vinaře a kuchaře spolu do sklepa… 

 …vykouzlí vinařskou kuchařku. Není nic nového na tom, že 
se vína liší region od regionu, doslova kopec od kopce a vinař 
od vinaře. Že má každý kuchař svůj nenapodobitelný rukopis 
a používá jinak různé regionální suroviny, také nepřekvapí. Ale 
o to zajímavější dílo vznikne, když se tyto jedinečné projevy lid-
ské nápaditosti spojí dohromady. A co teprve, kdy je těch vinařů 
a kuchařů dohromady 30.
 Vinařskou kuchařku vytvořili vinaři z moravských obcí Březí 
u Mikulova a Dolní Dunajovice sdružení ve spolku Dunajovské 
kopce spolu s šéfkuchaři z po všech stránkách vybočujících 
českých gastropodniků. Každý z podniků, se kterými vinařství 
spolupracují již léta, připravil recepty na několikachodová zá-
žitková menu snoubená s vybranými víny s nezaměnitelným 
charakterem Dunajovických vrchů a přístupem podpálavských 
vinařů. Výsledkem je pak čistá radost, která dává jejich práci 
hlubší smysl.
 „Od myšlenky udělat kuchařku je strašlivě dlouhá ces-
ta na konec. A udělat knihu, jakou se rozhodli vinaři spolku 
Dunajovických kopců, je neuvěřitelná práce, kterou museli 
opravdu odmakat. To nikde jen tak nenajdete. Když mi ji při-
nesli, tak jsem doslova padnul na zadek. To je tak neskutečně 

 

Protože invazní druhy rostlin představují vážnou hrozbu pro pří-
rodu, která nás obklopuje, i pro mnoho našich běžných činností, je 
nezbytné věnovat pozornost jejich sledování, likvidaci a kontro-
le úspěšnosti. Cílem je zejména minimalizovat negativní dopad 
těchto problematických druhů na životní prostředí nás všech, 
ale i s tím spojené finanční náklady do budoucna. Pouze kvalitní 
koordinace mezi vědci, státní ochranou přírody a  veřejností je 
jediný možný způsob boje proti invazním rostlinám a zachování 
naší přírodní rozmanitosti. Žádáme proto Vás občany, abyste se 
na nás obrátili v případě, že v katastru naší obce nebo i v blízkém 
okolí či přímo na svém pozemku zjistíte výskyt invazních dru-
hů rostlin. Kontaktní osobou je člen komise pro životní prostředí 
naší obce Mgr. Adam Valík, ValikAdam@seznam.cz. Předem 
všem děkujeme za spolupráci.
 Nejde však o pouhou prosbu, protože postup v takovém pří-
padě přímo upravuje i legislativa. Konkrétně § 5 ods. 4 a blíže 
pak § 13 písm. h) zákona 114/1992 Sb. o ochraně přírody a kra-
jiny stanovuje vlastníkovi pozemku povinnost zasáhnout proti 
dalšímu šíření invazních druhů na okolní pozemky. Ministerstvo 
životního prostředí ČR loni vydalo pro tyto případy obecné re-
gulační plány, které budou dále pro plochy mimo chráněná úze-
mí v tomto roce upřesňovány krajskými úřady formou opatření 
obecné povahy. Věříme, že i bez toho je jistě vždy vhodné přistu-
povat ke stavu svého pozemku s ohledem na své okolí a sou-
sedy. Tímto směrem se rozhodlo vydat také vedení naší obce 
a v letošním roce zajistí odborný monitoring výskytu především 
pajasanu žláznatého nejen na pozemcích ve svém vlastnictví, 
ale v rámci celého katastrálního území. Zapojit se však může 
doslova každý. Další zjištěné druhy zřejmě budou následovat. 
Následně dojde postupně k neprodlené likvidaci zdrojů šíření, 
a to společně s okolními obcemi.
 Díky absenci železniční tratě i významné silniční komunika-
ce přímo v našem katastru stejně jako říčního koryta je invaze 
těchto rostlin zpomalena. Také intenzivně obdělávané plochy 

https://ziva.avcr.cz/files/ziva/pdf/sireni-ambrozie
-perenoliste-co-nas-nejspis-ceka-a.pdf
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Dunajovské kopce jedou!!! 

 Spolek vinařů Dunajovské kopce, který dnes tvoří 15 vi-
nařství z Březí u Mikulova a Dolních Dunajovic, jede na plný 
plyn a hrdě reprezentuje své obce napříč republikou. V rámci 
prestižní soutěže Vinařství roku 2023 byl tento spolek oceněn 
nejvyšším vyznamenáním-byl vyhlášen vítězem v kategorii 
Počin roku.

rozsáhlá produkce, že do toho může jít buď naprostý šílenec, 
anebo někdo s neuvěřitelným nadšením, což je přesně jejich 
případ. Kdo zná knihy o víně nebo jídle, tak pozná, jestli při její 
tvorbě někdo nějak podváděl, nebo to naopak udělal poctivě. 
A tahle opravdu poctivě udělaná je… bláznivě… srdcem. A já 
vlastně nechápu, jak to dokázali dotáhnout takhle do finiše, 
ale mám z toho opravdu radost. Strašně jim držím palce, ať 
jim to vydrží a pokračují takhle dál i v dalších svých aktivitách, 
což bude nejenom pro ně, ale i pro nás všechny jedině dobře,“ 
neskrýval nadšení jeden z kmotrů kuchařky a popularizátor 
gastronomie Roman Vaněk.
 Slavnostní křest této jedinečné knihy proběhl začátkem nové-
ho roku v reprezentativních prostorách Wellness & Wine Hotelu 
Volarik v Mikulově. Za kmotry kuchařce šli kromě českého gas-
troguru Romana Vaňka také hejtman Jihomoravského kraje Jan 
Grolich, prezident Svazu vinařů ČR Martin Chlad a známá víno-
blogerka a influencerka z projektu VínoPsaní Leona Špičáková.
 „Zatímco v okolních zemích je pro restaurace nabízení lo-
kálních vín k jídlu ctí, u nás je propojení vinařské kultury a gas-
tronomie v jeden celek stále ještě v plenkách. Jídlo a víno jsou 
přitom neuvěřitelně provázané entity, které se po staletí v na-
prosto každé kultuře vyvíjely společně. A právě s cílem propa-
gace jejich jedinečného spojení jsme se odhodlali k vytvoření 
tohoto projektu,“ vysvětlil předseda spolku Lubomír Tichý. „Víno 
je doplňkem jídla a naopak, můžeme si je nejlépe vychutnávat 
společně a obojí se bude vždy skvěle doplňovat,“ dodal.

Zapojená vinařství a restaurace:

Vinařství
Šoman
František Hlaváč
Tichý
No. 44
Volařík
Baláž
Mikrosvín
Kadrnka

Restaurace
Aparthotel Svatý Vavřinec Pec pod Sněžkou
Papa’s Living Restaurant Český Krumlov
Vejmrda Trutnov
Kněžická chalupa Vrchlabí
Hotelová restaurace CROP Mikulov
Sequoia Ratměřice
Tommy’s Dine & Wine Pardubice
Laterna Velké Karlovice
Imrvére Frýdlant nad Ostravicí
Ristorante Matylda Praha
Vinný bar & restaurace Korek Mikulov
Dvojka Velké Meziříčí
Castellana Trattoria Brno
Chateau Petit Hlohovec
Mace Tábor

Entrée
Martin Šebesta
Kňourek
Kern
Zámečník
Filip Mlýnek
Matula
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Muži Sokola Dolní Dunajovice

 Pěkná podzimní sezóna s výkyvy
 Mužské fotbalové družstvo Sokola Dolní Dunajovice za-
končilo podzimní část sezóny 2023/2024 na 6. místě tabulky 
s  20 body. S bilancí 6 vítězství, 2 remíz a 5 porážek se tak 
nachází v klidném středu tabulky.
 Mezi nejpovedenější zápasy patřily bezpochyby domácí vý-
hry nad Drnholcem a Velkými Bílovicemi, lídry tabulky. V obou 
duelech dunajovští Sokoli předvedli skvělý výkon a dokázali 
soupeře porazit vysoko 4:0 a 5:3.
 Naopak slabším obdobím byl měsíc září, kdy muži prohráli 
všechna svá utkání. Celkem se počet proher v podzimní části 
sezóny vyšplhal na pět.
 Hned začátkem ledna zahájili muži zimní přípravu, která se 
v únoru značně ztížila. Celá příprava vyvrcholí v březnu tříden-
ním soustředěním. V rámci zimní přípravy odehrají muži celkem 
3 přátelská utkání, avšak všechna na hřištích soupeřů. O to více 
se tak těší na domácí mistrovská utkání, na která si stále častěji 
nacházejí cestu i domácí fanoušci. Za to jim jménem celého 
mužstva patří velké poděkování.
 První domácí utkání je na programu v sobotu 23. 3. 2024 
v 15 hodin, tak přijďte podpořit naše fotbalisty v jarní části sezóny! 

Ivo Kauer

Fotbalová mládež TJ Sokol Dolní Dunajovice
 Jak už víme, fotbal je pro děti skvělou možností trávení vol-
ného času. V místním Sokolu, se nám to zatím daří a dokladem 
toho je více než 80 aktivních dětí. V posledních dvou letech 
naše mládežnická základna rostla obdivuhodným a rychlým 
tempem. Tady se ale ukázala i druhá strana mince, kdy jsme 
naráželi na kapacity počtu trenérů na počet dětí. Pár měsíců 
nám dalo dost páce vše skloubit, ale časem si vše sedlo. Jak 
trenéři, tak tréninkový harmonogram všech kategorií a to hlav-
ně v zimních měsících, kdy kapacita a počet tělocvičen (spor-
tovních hal) je dosti nedostatečná.
 Kategorie U13 mladší žáci: Po mnoha letech (nemůžeme 
dohledat), se tato kategorie přihlásila do soutěže okresu Břec-
lav. Tito mládežníci začali s organizovaným fotbalem ve starší 
přípravce a proto jejich výkonnost není na patřičné úrovni, kdy 
klukům chybí základy, které se děti učí v nižších přípravkách. 
K  velkým plusům této skupinky, ale patří jejich tréninková 

 Konkrétně řečeno: „Za příkladnou spolkovou činnost v ob-
lasti rozvoje vinohradnictví, vinařství a obchodu s vínem spočí-
vající v neustálém hledání nových kreativních forem vzájemné 
spolupráce a propagace místního produktu na úrovni všech 
členů rozličných velikostí i tržního významu.“
 Pro spolek je to nesmírná pocta a ocenění letité společné 
práce, která je zároveň zábavou, koníčkem a životním posláním.
Moc nás těší, že se roky práce a tvrdé dřiny projevují, a hlavně 
je to důkazem, že je tento směr a přístup správný. Vnímat se 
na prvním místě jako kolega a ne konkurent, vzájemná otevře-
nost a podpora, naslouchání, pomoc při řešení různých situací, 
sdílení některých materiálních věcí, strojů či zařízení. Zaměřit 
se, ukázat a vyzdvihnout to, co máme potenciál dělat nejlépe 
v našem okolí — Dunajovických kopcích — tj. lokálnost pro-
duktů. Ta má zcela jasný pozitivní vliv na okolí obce, krajinný 
ráz přírody, kulturní a lidové tradice či zvyky a další. To vše nás 
dovedlo až sem, a tím rozhodně nekončíme, ba před sebou na-
opak máme další nemalé výzvy, na kterých už pracujeme.
 Titulem Počin roku jsme pro nás získali také asi to největší 
ocenění, kterým je respekt a úcta kolegů vinařů a lidí, co se v obo-
ru pohybují a mají s ním co do činění. To je asi opravdu nejvíc.
 V loňském roce se vinařům ze spolku na soutěžním poli 
vůbec dařilo. K tradičním, těm nejvyšším medailovým jistotám 
v  podobě vinařství Mikrosvín Mikulov či Vinařství Volařík, se 
přidali i další a menší vinaři. Vinařství roku 2022 zcela ovládlo 
ve třech kategoriích Vinařství Jindřich Kadrnka a získalo tak 
zlatý hattrick. V další, a asi největší soutěži, co se týče po-
čtu vzorků, v Králi vín ČR, uspělo Vinařství Filip Mlýnek, a to 
jak s Ryzlinkem vlašským jako šampionem, tak i s celkovou 
nejlepší kolekcí vín. Závěr roku krásně dovršil a šampionem 
Národní soutěže vín a Salonu vín ve Valticích se s Ryzlinkem 
vlašským stalo Vinařství Tichý.
 Tyto úspěchy nejen ukazují, že se spolkovost vyplácí, ale 
také to, že odrůda Ryzlink vlašský je tady doma a máme právo 
být na ni hrdí. 
 Naše heslo zní: „Přátelům vše společné.“

za Spolek DK
Jindřich Kadrnka
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 Kategorie U9 mladší přípravka: Velice silné ročníky 2015 
a 2016, které už trénují pátým, ti mladší čtvrtým rokem. Kapa-
cita se tady zdvojnásobila a v této kategorii máme 30 dětí! Tato 
skupinka už je schopna ovládat individuální i týmový “výkon”. Je 
tam spousta talentovaných dětí a samozřejmě velký potenciál 
nejen pro Dunajovický, ale taky pro celý fotbalový mikroregion.
 Kategorie U7 předpřípravka: Děti ročníku 2017 a 2018 tré-
nují, krom prázdnin 2x v týdnu a tady bude velká snaha navázat 
na už zmíněnou kategorií U9. V této kategorii je momentálně 
20 dětí, které se učí prvním fotbalovým krůčkům.

morálka a chuť se zlepšovat, každým utkáním jde vidět jejich 
posun v individuální i týmové hře! Zatím kluci přezimují na 
12. příčce ze 14 mužstev, skóre 18:82 a 9. bodech v tabulce.
 Kategorie U11 starší přípravka: Tady je celkem 17 dětí 
a u většiny je vidět talent na míčové hry a hlavně fotbal. Velice 
zajímavá skupinka, kde dovednostní posun vidíme pomalu kaž-
dým tréninkem. Začátkem září se kluci trochu prali s týmovým 
výkonem a výsledky, ale bylo to dané tím, že 70 % dětí přešlo 
z mladší přípravky a trochu se hledali. Momentálně jsou kluci 
už srovnaní a soupeřům jsme více než vyrovnaným partnerem.
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 Od roku 2015 provozujeme kulečníkovou hernu v prosto-
rách bývalé hospody “Bílá růže” v Dolních Dunajovicích.
 V roce 2014 byly prostory Bílé růže poskytnuty filmovému 
štábu, který u nás v Dolních Dunajovicích, Pavlově a v okolí na-
táčel seriál „Vinaři“. Když natáčení skončilo, rozhodla Rada obce 
o dalším „osudu“ obecního majetku, a to právě ve prospěch spol-
ků naší obce. Našemu spolku byly nabídnuty prostory v přízemí 
budovy k provozování kulečníkového klubu s tím, že do dvou 
let proběhne rekonstrukce celého objektu a každý z místních 
spolků zde nadále bude mít prostory pro svoji činnost. Tedy, že 
budova Bílé růže bude sloužit pro činnost místních spolků a pro 
jejich zázemí, že to bude spolkový dům. Pustili jsme se ihned do 
práce: Poskytnuté prostory jsme vyklidili a vyčistili, zprovoznili 
jsme nefunkční toalety, topení, osvětlení a zařídili vše potřebné. 
S pomocí obce bylo vymalováno a položen koberec na podlahu. 
Hernu jsme vybavili závodními kulečníkovými stoly, osvětlením, 
počítadly a nezbytným zařízením jak pro hru, tak i pro zázemí 
klubu. Podařilo se nám získat dotaci JMK, díky které jsme mohli 
vše financovat. Také jsme dostali půjčku od Obce Dolní Dunajo-
vice, kterou jsme následně podle dohody obci vrátili.
 V naší herně máme 4 závodní karambolové stoly v profe-
sionální kvalitě, barové zázemí k občerstvení a také skvělou, 
neustále se rozrůstající partu „kulečníkářů“.
 Za 10 let činnosti našeho klubu jsme se probojovali svý-
mi sportovními výsledky do 1. třídy JMK a v současné době 
hrajeme také 3. třídu a 3B disciplínu v 1. třídě JMR. Reprezen-
tujeme naši obec nejen svými sportovními výkony a činností 
našeho klubu, ale také například i novými dresy, které nesou 
kromě loga našeho klubu také českou vlajku, znak obce a ná-
zev Dolní Dunajovice pod linií Pálavy, která je pro naši obec 
charakteristická.
 Aktuálně máme v našem klubu 16 závodních hráčů a naši 
hernu celkem pravidelně navštěvuje cca 30 hráčů. A to nepo-
čítáme hostující hráče při vzájemných mistrovských utkáních 
a návštěvníky. Jsme v situaci, kdy náš kulečníkový klub žije na-
plno. Kulečníkové stoly bývají obsazeny a na možnost zahrát 
si kulečník, musí hráči mnohdy čekat, dokud se stůl neuvolní. 
V zimním období kolem Vánoc pořádáme kulečníkové turnaje, 
kterých se účastní hráči nejen z naší obce, ale i z širšího okolí. 
Tyto turnaje jsou nejen o kulečníku, ale jak to při takových tur-
najích bývá, především o setkávání přátel. 

 Přes zimní měsíce nezahálíme a účastníme se přátelských 
zápasů. Kategorie U13 se zúčastňuje zimní halové ligy ve Valti-
cích, kategorie U11 a U9 hrají pravidelně utkání v tělocvičně na 
gymnáziu v Mikulově a pro kategorii U7 začnou v dubnu opět 
turnaje Žijeme Hrou. Taky každou neděli od 9 do 10 hodin vyu-
žívají děti z našeho klubu ledovou plochu v Mikulově, kde máme 
vytvořenou rezervaci.
 Velké poděkování taky našim trenérům: Tomáš Zajíček, 
Veronika Zajíčková, Roman Bravenec, Petr Kočíb, Vojtěch 
Svoboda, Hana Kucharová, Lucie Závrská, Jakub Goiš, Pavel 
Hajda, Bohuslav Kotyza a všem co se podílejí na organizaci 
a chodu klubu.
 Děkujeme rodičům za podporu malých sportovců i našim 
partnerům za podporu dětí a mládeže.
 Obec Dolní Dunajovice, Vinařský bazoš, Avia Dunajovice, 
penzion u Zajíčků, studio Bárta, víno Zámečník, Nevinná 
kavárna, hotel Maroli, nábytek Pyramida, Shiny car Detailing, 
Směmárna u Kik.
 Sleduj FB: Sokol Dolní Dunajovice
 Sportu zdar a fotbalu zvlášť! 

Ivo Kauer

Kulečníkový klub

 Vážení spoluobčané,
chceme se s Vámi podělit o skutečnost, že náš kulečníkový klub 
KK DD Dolní Dunajovice v letošním roce oslavuje 10 let od své-
ho založení. Jsme hrdí na to, že jsme se stali nedílnou součástí 
kulturního a sportovního života naší obce.
 Kulečníkový klub v naší obci vznikl na sklonku roku 2014 
a od té doby jsme se zařadili mezi aktivní a úspěšné účastníky 
soutěží Českomoravského billiardového svazu (ČMBS).
 Spoluzakladatelem našeho klubu je i pan Zoltán Kováč, ka-
rambolový kulečníkový mág s více než 60. mistrovskými tituly, 
uznávaný fenomenální hráč, jeden ze zakladatelů a průkopníků 
kulečníkového sportu v naší zemi, což nám dodává nejen histo-
rický punc, ale i bohaté zkušenosti.
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ho klubu do těchto prostor stavební úpravy nad kabinami zatím 
nezačaly. Čelíme výzvě zajistit bezproblémový provoz našeho 
klubu a zachovat jeho aktivitu i v této situaci.
 Současný stav nás tíží a není nám lhostejný. Pokud bychom 
díky skutečnosti, že nemůžeme hernu provozovat byli nuceni 
naši činnost přerušit, museli bychom v rámci soutěží JMR opět 
začínat tzv. od píky, tedy postupně od 3. třídy a znovu se probo-
jovat do vyšších tříd.
 V minulém čísle našeho obecního zpravodaje byl uveřejněn 
záměr rekonstrukce Bílé růže z důvodu vybudování prozatímní-
ho kulturního sálu a zázemí společenských akcí, avšak tato in-
formace ohledně našeho kulečníkového klubu zde chyběla. Do-
mníváme se, že by bylo logické, aby ruku v ruce s plánovanou 
rekonstrukcí Bílé růže a potřebou uvolnění námi provozovaných 
prostor byla současně realizována také příprava nového zázemí 
pro náš klub, což je plně v souladu se závazným záměrem obce 
podporovat činnost spolků. Upozorňujeme opakovaně na sku-
tečnost, že naši hernu musíme do nových prostor přestěhovat, 
a ne ji vystěhovat, dočasně uložit a pak někdy, následně, znovu 
stěhovat, jak nám obec nabídla.
 Kulečníkové stoly jsou mimo jiné specifické také v nutnosti 
naprosto přesného vyvážení břidlicové desky, protože i nepatr-
ná odchylka od roviny způsobí nekontrolovaný pohyb koulí při 
hře. Proto každý přesun a stěhování je nežádoucí a na kvalitě 
stolů a hry se vždy negativně podepíše.
 Věříme, že můžeme společně s Obcí Dolní Dunajovice nalézt 
řešení, které umožní i po 10 letech pokračování naší kulečníko-
vé tradice a plynulý přechod naší činnosti do nových prostor. 
Naše závodní hráčská sezona začíná v září a končí v dubnu. 
Času je tedy dostatek a jak zaznělo i na výše zmiňovaném za-
sedání zastupitelstva obce: „Když je vůle, je i cesta“.
 Snažíme se udržet kulturní a sportovní dění v obci na co 
nejvyšší úrovni. Snažíme se zachovat a udržet to, co skutečně 
funguje. Jsme připraveni pokračovat v budování kulečníkové 
komunity v Dolních Dunajovicích, v úspěšné reprezentaci naší 
obce v soutěžích JMR, ČR a doufáme, že nám v této snaze 
a naší činnosti budete stát po boku.
 Děkujeme za vaši pozornost a za veškerou podporu, kterou 
nám věnujete. 

Vít Záboj, předseda KK DD Dolní Dunajovice, z.s.

 Rádi bychom Vás do našeho klubu pozvali, ať už máte zájem 
hrát kulečník závodně nebo jen tak, pro radost, pro zábavu, nebo 
se přijít případně jen podívat třeba na některé z našich domá-
cích mistrovských utkání. Přijďte se pobavit a užít si skvělou at-
mosféru kulečníkového světa.
 V roce 2019 jsme byli pořadateli soutěží jednotlivců v tech-
nických disciplínách a v kvartách JMR. Oba turnaje byly skvěle 
obsazené. Byli jsme svědky utkání, ve kterých hráč zahrál 200 
karambolů na „drc“, což je v kulečníku opravdu velký úspěch. 
Mimochodem pan Zoltán Kováč, kterého jsme již několikrát zmi-
ňovali dokázal zahrát v řadě za sebou i 3x500(!) karambolů, tedy 
jak on sám říká 1.500 karambolů na jeden náběh, tedy bez chyby.
 V roce 2023 jsme se účastnili tradičního letního seriálu 3B, 
kde naši hráči dosáhli skvělých výsledků. Během tohoto turnaje 
nás navštívil i legendární pan Zoltán Kováč a v rámci tohoto se-
tkání jsme mu odhalili v naší herně tabuli cti s některými z jeho 
bezčetných úspěchů.
 Kulečníkový klub KK DD Dolní Dunajovice však není pouze 
sportovním kolektivem, ale především skvělou partou kuleční-
kářů, kteří si užívají každou chvíli strávenou u zeleného či mod-
rého sukna. Atmosféra v našem klubu je přátelská, srdečná ab-
každý, kdo nás navštíví, se rychle stane součástí této jedinečné 
kulečníkové komunity.
 Nedávný vývoj v našem klubu nás však postavil před nové 
výzvy. Obec nám v lednu 2023 vypověděla nájem nebytových 
prostor v objektu „Bílá růže“, které doposud na základě nájemní 
smlouvy s obcí využíváme spolu s upozorněním, že nadále se 
s naší hernou v prostorách Bílé růže nepočítá. V souladu s touto 
situací jsme byli nuceni hledat nové prostory, a tak jsme zamířili 
také k objektu kabin TJ Sokol Dolní Dunajovice. Nad kabinami 
je volný a nevyužívaný prostor, který by našemu klubu a po-
třebám naší herny vyhovoval. Budou zapotřebí stavební úpravy, 
aby mohl být zprovozněn. Je potřeba dodat, že tyto prostory 
byly vybudovány v rámci stavby kabin TJ Sokol před 20. lety 
a doposud nebyly ani stavebně dokončeny, ani nijak využívá-
ny. Také je důležité, že TJ Sokol se k našemu záměru postavil 
velmi vstřícně a víceméně náš záměr podpořil a přivítal. Ani 
Zastupitelstvo Obce, kterého jsme se v březnu 2023 v reakci 
na obdrženou výpověď v počtu cca 30 hráčů kulečníku zúčast-
nili, abychom společně hledali řešení, nebylo proti. Avšak, i přes 
předběžný souhlas Zastupitelstva obce s přestěhováním naše-
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Od fašanku přes venkovní stezku až na karnevalový rej 
 
 Poslední tři dny masopustního období, které trvá od svátku 
Tří králů do Popeleční středy, nesou už po staletí rozličné názvy. 
U nás se nazývá fašank, jinde zase masopust či třeba ostatky, 
a s ním přímo související mečové tance – patří k nejstarší vrst-
vě taneční kultury.  
 Typickým zvykem k ukončení masopustu (na Popeleční 
středu) byla dávná tradice, potápět slaměného panáka do poto-
ka, čímž měl být Fasching pochován. Tato obřadní tradice sym-
bolizovala konec veselí a začátek půstu. Letos fašank, na který 
jsme zvyklí (tj. bujaré veselí v maskách s hudbou a následným 
pochováváním basy) vycházel na období jarních prázdnin, proto 
jsme se s dětmi z Dunajku rozhodli jej uspořádat v rámci zkouš-
ky a to přímo na Popeleční středu. Děti si nazdobily slaměné-
ho mužíčka a v maskách zamířily za obec, aby prostřednictvím 
zaříkávadla symbolicky vhodily Masopusta do vody, aby naši 
krásnou vesničku na daný rok symbolicky ochránily… Tancem 
Pod šable a fašankovými tanečky jsme tak ukončili masopustní 
období. (Personifikace konce masopustu ve slaměné figuře, ale 
i v base nebo dokonce ve veselém chlapíkovi je zvykem, nava-
zujícím na tradice z Dolního Rakouska).

 Aby si fašankové jarní období užily nejen děti, ale kterýko-
li nadšenec šifer, soutěží a hádanek, byla připravena po dobu 
10 dní „Fašanková venkovní stezka“. Některým se podařilo díky 
vyluštěné tajence zjistit, kam se ztratila jedna z maškar. Cestou 
se tak dověděli, které postavy a masky provází fašankový prů-
vod, seznámili se s aktivitami, písničkami, říkadly a zvyky, spo-
jené právě s fašankem. Stezka vedla nejen ve vesnici, ale také 

 Snažíme se zachovat a udržet to, co skutečně funguje. Jsme 
připraveni pokračovat v budování kulečníkové komunity v Dol-
ních Dunajovicích, v úspěšné reprezentaci naší obce v soutěžích 
JMR, ČR a doufáme, že nám v této snaze a naší činnosti budete 
stát po boku.
 Náš kulečníkový klub stále hledá nové zájemce nejen mezi 
dospělými, ale především také z řad žáků a mládeže, pro 
všechny, kteří by měli zájem o sport, kterému se také říká hra 
gentlemanů. Je to i nabídka pro rodiče, kteří by chtěli umož-
nit svým dětem trávit čas sportem, který podporuje smysl pro 
čestnou hru, soustředění a trpělivost. Jsme připraveni se Vám 
věnovat a zajistit pro Vás tréninková setkání.
 Děkujeme za vaši pozornost a za veškerou podporu, kterou 
nám věnujete.

Vít Záboj, předseda KK DD Dolní Dunajovice, z.s.
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dát třpytivé tetování a ti nejodvážnější si nechaly obarvit i vlasy. 
O  mlsné jazýčky se postaralo bistro paní Drásalové a celé 
odpoledne jsme si tak všichni náležitě užili. Karneval se nám 
opravdu velmi vydařil a uzavřel tak celé masopustní období 
touto zábavnou pomyslnou tečkou.  
 A nám nezbývá, než se pustit do přípravy dalších akcí, které 
Dunajek pořádá.  Můžeme vám prozradit, že se v sobotu 8.6. po-
tkáme na dětských krojovaných hodečkách, na které vás všech-
ny srdečně zveme! Když budete s námi a bude vás to bavit, my 
budeme rádi všechny naše akce dále s nadšením pořádat. 

Za Dětský národopisný soubor Dunajek
Marcela Kurucová 

zahradami a mohli jste tak zahlédnout ovečky, kozičky, koně, drů-
bež, ale taky na rybníce kačenky či třeba spousty jarních kytiček 
a rostlin.  Zjistili jsme, že jarní prázdniny jsou opravdu díky letoš-
nímu krásnému počasí u nás vskutku jarní. Odměna nemusí být 
v podobě sladkostí, ale třeba jen prima čas, spojený s pohybem, 
procházkou po okolí a hlavně časem, který trávíte spolu.
 A závěr tohoto období se nesl v duchu příprav na dlouho 
očekávaný a maskami nadšený Karneval. Zahájily jej dvě zblou-
dilé pirátky, které provázely celé veselé odpoledne od předsta-
vování masek až po tance v rytmu oblíbených písniček. Fa-
šankovými tanci se předvedly děti z Dunajku a všichni na sále 
se mohli následně nechat okouzlit triky kouzelníka Valdiniho. 
Nechyběly ani oblíbené nejen taneční soutěže. Hodně dětí vyu-
žilo možnost a nechaly si namalovat obličej, někteří si nechaly 
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Jak se zrodil filmový ples 

 V období, kdy dozrávají první hrozny na vinicích, kdy dětem 
po velkých prázdninách začínají opět povinnosti v podobě škol-
ní docházky se každoročně schází členové Spolku rodičů, aby 
společně naplánovali stěžejní akce pro nový školní rok. A tady 
se většinou zrodí i první termíny pro tradiční únorový ples. De-
finitivní potvrzení termínu padne vzápětí po výběru, oslovení 
a konzultaci s hudební kapelou, tentokrát COOLBAND. Pak už 
si zapisujeme ono magické datum 17. 2. 2024 do diáře. Uf, fáze 
jedna je za námi…
 V období, kdy na nás ze všech stran dýchá vánoční atmo-
sféra, kdy děti začínají odpočítávat posledních 24 dní do přícho-
du Ježíška, rozhodujeme o dalších plesových podrobnostech. 
Cílem bývá, zda zvolit téma a pokud ano, tak jaké? O nápady 
většinou nouze není, ale které téma je to nej nejen pro nás, ale 
i pro ostatní? Letos jednoznačně vyhrál návrh na Filmový ples. 
Uf, fáze dvě je za námi.
 Jen co se nový rok překulí přes první dny, často i dříve než 
nás navštíví tři králové, scházíme se znovu. Tentokrát je potřeba 
naplánovat a rozdat všechny úkoly a že jich nebývá málo. Tím 
největším úkolem bývá shromáždit, zabalit a připravit tombo-
lu. Naplánovat a pořídit výzdobu, objednat občerstvení a zařídit 
další drobnosti. Frekvence našich porad a plesových příprav se 
zvyšuje a vrcholí v posledním týdnu před plesem. Do finále zbý-
vá už jen krůček. Uf, fáze tři je za námi.
 17. 2. 2024 nastává poslední ladění detailů i kapely a hurá 
těšíme se na večer. Nikdo z nás netuší kolik přijde návštěvní-
ků. Máme dostatek občerstvení? Máme dostatek míst? To jsou 
otázky, které se mi honily hlavou ještě před dvacátou hodinou. 
Teď už vím, že zmíněné obavy byly zbytečné. Na plese bylo 
příjemně plno, nikoliv narváno. Předtančení v podání taneční-
ho kroužku Happy Dancers sklidilo velký potlesk, občerstvení 
bylo dostatek, tombola byla vykoupena do poslední ruličky i do 
posledního lístečku. A nejen během filmových kvízů se všichni 
dobře bavili. Uf, fáze čtyři za námi.
 Po pár hodinách spánku nastává fáze 5-úklid, ale to už je 
brnkačka.
 Já bych na tomto místě ráda poděkovala obci Dolní Duna-
jovice za podporu, všem sponzorům za poskytnuté dary, hu-
dební kapele COOLBAND za hudební produkci, tanečnicím 
z kroužku Happy Dancers i jejich koučce, za úžasné vystoupení, 
p. Kolmanovi a žákům druhého stupně za pomoc s přípravou 

i s úklidem sálu, žákům ZŠ Dolní Dunajovice za výrobu krás-
ných dekorací, všem členům Spolku rodičů i jejich rodinným 
příslušníkům za perfektní spolupráci a plnění svých úkolů. 
A  hlavně jménem Spolku rodičů Dolní Dunajovice děkujeme 
všem návštěvníkům, kteří přišli, společně s námi si ples užili 
a utráceli tam své peníze. Tyto prostředky využijeme k financo-
vání dalších akcí pro děti. Tou následující bude Čarodějnický rej 
30. 4. 2024.

Za Spolek rodičů Dolní Dunajovice
Lenka Holacká

Zprávy ze školních lavic 

Škola v přírodě
 V měsíci květnu (27.—31. 5.) se první stupeň základní školy 
vydá do rekreačního střediska Nesměř na školu v přírodě. Pro 
žáky je zajištěno ubytování, strava, pitný režim, doprava a mno-
ho zajímavých akcí. Seznámíme se s okolní přírodou, projdeme 
se po naučné stezce, zahrajeme si netradiční hry. Výuka bude 
probíhat formou projektů, skupinových prací, týmových soutěží 
a mnoha dalších aktivit. Všichni žáci a pedagogové se již těší na 
nové zážitky z pobytu na Vysočině. 

Žáci ZŠ v Českém rozhlase Brno
 Vážení spoluobčané,
s radostí vám přinášíme skvělou zprávu z naší školy! Tým nada-
ných žáků se nedávno vydal na vzrušující výpravu do Českého 
rozhlasu Brno. Proč? Aby natočil reportáž pro inspirativní pro-
jekt „Příběhy našich sousedů“. Cestou do světa médií se naši 
mladí reportéři setkali s neuvěřitelnými příběhy a zážitky. Být 
součástí takového projektu není jen o natáčení, ale také o uče-
ní se nových věcí. Naši žáci se zde naučili mnoho zajímavých 
technik: jak vést rozhovory, jak tvořit zajímavé reportáže a jak 
pracovat s audiovizuálními prostředky. Toto všechno zúročili při 
zpravodajské práci na projektu, který má za cíl přiblížit osudy 
a příběhy našich sousedů. Všechny tyto zkušenosti se žákům 
hodily 15. března v Břeclavi, kde se konala prezentace prací 
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Tulipánový měsíc
 V měsíci březnu proběhl již 12. ročník Tulipánového měsíce 
pod záštitou pacientské organizace Amelie, která dlouhodobě 
pomáhá onkologickým pacientům a jejich blízkým. Naši školu 
oslovila s prosbou o účast paní Ilona Mančíková, dobrovolník a 
ambasador PROdýchej. Cílem je přinést s jarem radost a naději 
všem pacientům a jejich blízkým a zpříjemnit jim pobyt v ne-
mocnici. Žáci naší školy se aktivně této akce účastní. S dětmi 
jsme kreslili i vyráběli díla s motivem tulipánů. Zapojily se děti 
ze základní školy, mateřské školy, školní družiny i děti z Perné. 
Naše výrobky zdobí chodby onkologického pracoviště FN Brno. 
Snad se nám podaří zpříjemnit pobyt v nemocnici, podpořit pa-
cienty v nelehké životní situaci tímto gestem.

Mgr. Lenka Gilová 

Z mateřské školky
 Měsíc prosinec pro naše žáky neznamenal jen netrpělivé 
očekávání Vánoc, ale pilně jsme se připravovali hned na několik 
předvánočních vystoupení. Radost děti přinesly našim seniorům, 

všech týmů zapojených do projektu “Příběhy našich sousedů”. 
Tato událost je skvělou příležitostí nejen k prohlédnutí prací na-
šich mladých reportérů, ale také k setkání se s dalšími účastníky 
projektu a výměně zkušeností. 

Informace o nadaci: amelie-zs.cz
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Knihovna informuje 

 Po mnoha letech skončila na pozici vedoucí knihovny paní 
Miroslava Lačíková.
 Děkujeme jí za dlouholetou obětavou práci v místní knihovně 
a přejeme hodně zdraví a klidný a zasloužený odpočinek.
 Od ledna je novou vedoucí knihovny Mgr. Věra Zouharová.
 Knihovna je v provozu každé úterý a čtvrtek od 14 do 19 hodin.
 Přijďte si půjčit knihy pro dospělé, mladistvé i děti a také růz-
né časopisy.

Pracovnice knihovny

Slavnost obce Dolní Dunajovice

 Vážení občané,
rádi bychom vás pozvali na Slavnost obce Dolní Dunajovice, 
která proběhne ve dnech 21.—23. 6. 2024.
 Připravujeme pro vás bohatý program. Věříme, že budete 
potěšeni. Zazní tóny cimbálové muziky, rockové kapely, zpěvy 
našich pěveckých sborů, osvěžením pro děti bude divadelní 
představení souboru Myš a Maš. Vyvrcholením bude nedělní 
koncert Kumpanových muzikantů. Během všech tří dnů můžete 
navštívit tematické přednášky v sále domu Dr. Karla Rennera.
 Naplánovali jsme také Dny otevřených dveří v naší základní 
škole, abyste se mohli blíže seznámit s tím, jak se nám daří naši 
školu opravovat, zkrášlovat a modernizovat.
 Během slavností u nás přivítáme hosty z našich družebních 
obcí. Dojedou za námi přátelé z Dechtic, Kunčic pod Ondřejníkem 
a německého Arbergu.
 Budeme velmi rádi, když si uděláte čas a přijdete na slavnost 
naší obce. Užijme si ji s pěknou a veselou náladou, bavme se, 
poznávejme nové přátele a získávejme zajímavé informace. 

Miroslav Kovács, místostarosta obce 

kteří měli opět po několika letech vánoční posezení. Děti před-
vedly krásné pásmo, které si nacvičily v družině, zahrály na flét-
ničky, klavír, housle a několik koled zaznělo v podání dětského 
sboru. Dalším krásným vystoupením se děti obohatily navzájem 
při školním koncertě. Vystoupili zde žáci, kteří hrají na hudební 
nástroje, opět nám zazpívali a zahráli divadlo. Na závěr vystou-
pily všechny třídy pod vedením třídních učitelů s připraveným 
programem, který se měl uskutečnit na Zpívání pod vánočním 
stromem. Tato akce byla nakonec, pro velkou nemocnost, zruše-
na. O to víc se na ni budeme těšit příští rok. 

Mgr. Eva Bravencová
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Poselstvím tohoto ročníku je kulturní bo-
hatství, sounáležitost, rovnoprávnost. Při-
pravujeme pro vás bohatý program. Věříme, 
že budete potěšeni. Zazní tóny cimbálové 
muziky, rockové kapely, zpěvy našich pě-
veckých sborů, osvěžením pro děti bude 
divadelní představení souboru Myš a Maš. 
Vyvrcholením bude nedělní koncert Kum-
panových muzikantů. Během všech tří dnů 
můžete navštívit tematické přednášky v sále 
domu Dr. Karla Rennera.

Naplánovali jsme také Dny otevřených dveří 
v naší Základní škole, abyste se mohli blíže 
seznámit s tím, jak se nám daří školu opra-
vovat a zkrášlovat. Přijdte se podívat na do-
vednosti, talent a nadání všech dětí během 
pátečního programu v prostorách základní 
školy. Fandící publikum je vítáno.

Během slavností u nás přivítáme hosty z na-
šich partnerských obcí. Dojedou za námi 
přátelé z Dechtic, Kunčic pod Ondřejníkem, 
Lípy a německého Arbergu.

Budeme velmi rádi, když si uděláte čas a při-
jdete na slavnosti naší obce. Vytvoříme si ur-
čitě pěknou, veselou, příjemnou atmosféru 
plnou dobré nálady.

Miroslav Kovács
místostarosta obce

ROVNOPRÁVNOST
SOUNÁLEŽITOST
KULTURNÍ BOHATSTVÍ

Vážení občané, rádi
bychom vás pozvali
na Slavnost obce
Dolní Dunajovice, která
proběhne ve dnech
21. 6. – 23. 6. 2024
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Neděle 23. 6.
ROVNOPRÁVNOST

KONCERT KUMPANOVÝCH 
MUZIKANTŮ
Taneční parket / 14.00 – 16.00
Koncert dechové hudby
Kumpanovi muzikanti se zpěvy 
sourozenců Baťkových
Ukončení slavností a rozloučení 
s hosty

BOHOSLUŽBA
Kostel sv. Jiljí / 11.00 – 12.00

PŘEDNÁŠKOVÝ BLOK
Dům Dr. Karla Rennera / 9.00 – 10.30
9.00 – 9.30 / Rovnoprávnost žen 
a mužů ve společnosti se zaměřením
na kulturu, rodinu, pracovní příležitosti
9.30 – 10.00 / Demokracie, právní stát
10.00 – 10.30 / Péče o dítě a jeho
ochrana před konzumem společnosti

SOUNÁLEŽITOST
Sobota 22. 6.

PŘEDNÁŠKOVÝ BLOK
Dům Dr. Karla Rennera / 9.00 – 12.00
9.00 – 9.30 / Solidarita a tolerance
mezi lidmi, národy, státy EU
9.30 – 10.00 / Sounáležitost napříč EU
10.30 – 11.00 / Klimatické dopady na 
životní prostředí
11.00 – 11.30 / Dobrovolnictví, pomoc 
sociálně slabým, hendikepovaným lidem
11.30 – 12.00 / Osobnost Dr. Karla 
Rennera 

FOLKÓRNÍ A DĚTSKÉ ODPOLEDNE
Taneční parket / 13.00 – 17.30
13.00 – 15.30 / Folklórní program
Dětský folklórní soubor ONDŘEJNÍČEK
z Kunčic pod  Ondřejníkem
Manželé Osičkovi z Lanžhota
Ženské a mužské pěvecké sbory
Dolní Dunajovice 
DNS Dunajek
15.30 – 15.45 / Obec Dolní Dunajovice 
a charitativní činnost 
Představení činnosti dětského 
stacionáře Billiculum Mikulov význam, 
smysl charitativní činnosti ve společnosti
15.45 – 17.30 / Dětský program
Divadelní soubor Myš a Maš

VEČERNÍ TANEČNÍ ZÁBAVA
Taneční parket / 20.00 – 02.00
Hudební skupina bezKOFEINu
ve spolupráci a s podporou
SPOLKU RODIČŮ Dolní Dunajovice

Pátek 21. 6.
KULTURNÍ BOHATSTVÍ

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
ZŠ DOLNÍ DUNAJOVICE
ZŠ Dolní Dunajovice / 12.00 – 14.00
Ukázka nově zrekonstruovaných učeben
Ukázka školního hriště se zázemím
Prezentace projektu Školní družina 
a školní jídelna

SPORTOVNÍ, KULTURNÍ,
POZNÁVACÍ DĚTSKÝ DEN
dětí ze ZŠ Dolní Dunajovice
a ZŠ Kunčice pod Ondřejníkem
ZŠ Dolní Dunajovice, Naučná stezka 
Dunajovské kopce / 10.00 – 16.00
Fotbalový zápas
Doprovodné sportovní aktivity 
Vědomostní soutěže, hudební vystoupení
Procházka Naučnou stezkou
Dunajovské kopce

SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ
Dům Dr. Karla Rennera / 16.00 – 17.00
Přivítání hostů z Dechtic, Kunčic pod 
Ondřejníkem, Lípy a Arbergu.

PŘEDNÁŠKOVÝ BLOK
16.30 – 17.00 / Kulturní bohatství
našeho regionu, národů EU, význam
pro budoucí generace

21. — 23. 6.
2024

DOLNÍ
DUNAJOVICE

pro občany obce Dolní 
Dunajovice a pozvané hosty

VEČERNÍ PROGRAM PRO
VEŘEJNOST
Taneční parket / 20.00 – 24.00
Cimbálová muzika GRACIA
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Počasí-Dolní Dunajovice v roce 2023

 Srážky [mm] Maximální teplota [°C] Minimální teplota [°C] Průměrná teplota [°C]
Leden 29,94 12,2 (5. 1.) -6,0 (30. 1.) 3,4
Únor 18,79 15,1 (18. 2.) - 8,6 (7. 2.) 3,3
Březen 4,32 21,8 (23. 3.) -5,6 (12. 3.) 7,2
Duben 97,78 21,0 (23. 4.) -7,3 (5. 4.) 8,9
Květen 60,97 27,4 (22. 5.) 4,6 (4. 5.) 14,8
Červen 26,90 34,8 (21. 6.) 7,9 (15. 6.) 19,4
Červenec 58,41 35,1 (16. 7.) 8,0 (27. 7.) 22,4
Srpen 118,86 36,1 (22. 8.) 8,5 (11. 8.) 20,9
Září 78,49 31,2 (13. 9.) 8,7 (30. 9.) 19,2
Říjen 26,92 27,2 (13. 10.) -0,1 (17. 10.) 13,8
Listopad 44,45 17,1 (2. 11.) -8,5 (29. 11.) 6,1
Prosinec 50,02 13,6 (25. 12.) -15,7 (4. 12.) 2,9
Celkem 615,85

Podrobnější a on-line informace na:
https://www.wunderground.com/dashboard/pws/IDOLNDUN2
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 Datum Název akce Spolek Místo akce
 16. 3.—7. 4. 2024 Tvořílek aneb Velikonoce pro Dunajovice DNS Dunajek výzdoba parku U lisu
 23. 3. 2024 Jarní dílničky DNS Dunajek sál domu Dr. K. Rennera
 31. 3. 2024 Velikonoční košt vín Vinařský spolek DD vinné sklepy vinařského 
    areálu u OÚ DD
 6. 4. 2024 UKLIĎME ČESKO DNS Dunajek
 30. 4. 2024 Čarodějnický rej Spolek rodičů DD za školní družinou
 1. 6. 2024 Dětský den Spolek rodičů DD fotbalové hřiště TJ Sokol
 11.—12. 5. 2024 Otevřené sklepy Dunajovské kopce – spolek vinařů
 12. 5. 2024 Den matek Sbor pro obč. záležitosti DD taneční parket
 8. 6. 2024 Hodečky DNS Dunajek taneční parket
 21.—23. 6. 2024 Slavnost obce Dolní Dunajovice Obec DD, Spolkem rodičů DD sál domu Dr. K. Rennera, 
    taneční parket, ZŠ DD
 6. 7. 2024 Zpívání mužských sborů Mužský a ženský sbor taneční parket
 13. 7. 2024 Červencová noc TJ Sokol DD taneční parket
 27. 7 .2024 Pytlácká noc Myslivecký spolek DD taneční parket
 3. 8. 2024 Slavnosti vína Tenisový klub DD taneční parket
 30. 8. 2024 Předhodová zábava TJ Sokol DD taneční parket
 31. 8. 2024 Krojové hody TJ Sokol DD taneční parket 
    DH Miločanka
 1. 9. 2024 Krojové hody TJ Sokol DD taneční parket 
    DH Legrúti

Kalendář kulturních akcí 2024 

 Vážení občané, představujeme vám kalendář kulturních akcí, 
které budou probíhat v následujících měsících.
 Podrobnější informace k jednotlivým akcím vám v součin-
nosti s organizátory sdělíme vždy aktuálně prostřednictvím 
sociálních sítí a místního rozhlasu.
 V následujícím vydání zpravodaje uvedeme akce, které 
budou probíhat od Krojových hodů do konce roku 2024.

 Děkujeme organizátorům za vůli a chuť pořádat kulturně 
společenské akce v naší obci. Jsme si plně vědomi, že tuto 
činnost vykonáváte zdarma ve svém volném čase a vydělává-
te tak finanční prostředky na vaši spolkovou činnost. Přejeme 
vám velkou návštěvnost, dobrou a veselou náladu. 

Miroslav Kovács, místostarosta
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Únor 2024 Blažena Buchtová
  Josefa Figerová
  Božena Hynštová
  Josef Hasník
  Josefa Dušková
  Ludmila Ondrašíková
  Vladimír Binek
  Marie Miklová 

Březen 2024 Jaroslav Valerián
  Jarmila Blažková
  Kristina Lauerová
  Josef Ševčík
  Olga Dolníčková
  Jaroslav Kroupa
  Olga Hrdličková
  Marie Blusková
  Miroslav Ivaniš  
    
    
 

Společenská kronika

Narození

Listopad 2023 Kateřina Šafarčíková 

Prosinec 2023 Natali Filová 
  Timotej Čermák 

Leden 2024 Mikuláš Baláž
  Patrik Fábry

Únor 2024 Vien Tran

Úmrtí 

Prosinec 2023 Olga Pitrová 95 let 
  Jaromír Machala 64 let 

Únor 2024 Ing.Leoš Tichý 95 let

Březen 2024 Aleš Balog 84 let 

Jubilea 

Leden 2024 Františka Lukášová
  Miloš Hodoň
  Marie Alexová 
  Bohuslava Marušíková
  Olga Rabatová
  Ludmila Zimmermannová
  Růžena Beděrová
  Marie Cupalová
  Vasil Skalák
  Marie Hodoňová
  Jiřina Skaláková
  Stanislav Šoman
  Jan Horák
  Marie Stopková 
  Anna Svobodová 
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